
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 27. november stillet følgende 

spørgsmål nr. 5 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra May-Britt Kattrup (LA). 

 

Spørgsmål nr. 5:  

”Hvad er efter ministerens opfattelse årsagerne til, at evalueringen af Sundhedssty-

relsens retningslinjer for kommunal godkendelse af alkoholbehandlingssteder også 

viser, at over halvdelen af kommunerne aldrig har vurderet et privat tilbud?”. 

 

Svar: 

Som det fremgår af evalueringen af Sundhedsstyrelsens retningslinjer for kommunal 

godkendelse af alkoholbehandlingssteder, er det forud for det fremsatte lovforslag 

de enkelte kommuners ansvar at godkende behandlingssteder, som har adresse i den 

pågældende kommune. 

 

Med lovforslaget sikrer vi, at de private behandlingssteder, som indgår i kommunal-

bestyrelsens tilbud om alkoholbehandling, fremadrettet godkendes af Socialtilsynet 

efter centralt fastsatte retningslinjer om bl.a. kvalitet, økonomi og organisation.    
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